

ISSN 1674-4136

CN 32-1795/R

中国医师协会
中国系列期刊



中国肿瘤外科杂志

ZHONGGUO ZHONGLIU WAIKE ZAZHI

CHINESE JOURNAL
OF SURGICAL ONCOLOGY

中国科技核心期刊

中文科技期刊数据库收录期刊

美国《化学文摘》(CA) 收录期刊

中国生物医学文献数据库收录期刊

美国《乌利希国际期刊指南》收录期刊

中国学术期刊(光盘版) 中国知网收录期刊

2023年2月15卷 1期
Volume 15 Number 1 February 2023

中华人民共和国国家卫生健康委员会 主管
中国医师协会 主办

ISSN 1674-4136



9 771674 413236 02>

中国肿瘤外科杂志

CHINESE JOURNAL OF SURGICAL ONCOLOGY

双月刊 2009 年 2 月创刊 第 15 卷 第 1 期 2023 年 2 月 20 日出版

主 管

中华人民共和国
国家卫生健康委员会

主 办

中国医师协会
江苏省医学情报研究所
江苏省肿瘤医院

主 编

唐金海
曾庆琪

编辑部主任

李筱蕾

编辑出版

《中国肿瘤外科杂志》编辑部
地址：南京市汉中路 129 号
邮编：210029
电话：(025) 84706094
Email：zgzkzz@jssmu.edu.cn
http://www.zgzkzz.com

广告发布登记

登记号：32000000082

印 刷

江苏省地质测绘院
211102，南京市江宁区松岗街 20 号
电话：(025) 69698600

发 行

国内：江苏省邮政公司
国外：中国国际图书贸易总公司
(北京 399 信箱, 100044) 代号 SM90

订购及邮购

全国各地邮局 邮发代号 28-56
《中国肿瘤外科杂志》编辑部
210029，南京市汉中路 129 号
电话：(025) 84706094

定 价：

每期 20.00 元，全年 120.00 元

中国标准连续出版物号

ISSN 1674-4136
CN 32-1795/R

2023 年版权归中国医师协会、江苏省医学情报研究所、江苏省肿瘤医院共同所有

目 次

论 著

淋巴细胞/单核细胞比值在乳腺癌新辅助化疗疗效评估中的预测价值研究	徐维琳, 周树, 唐金海, 张建	1
术后预防性肝动脉化疗栓塞术对 CK19 阳性肝细胞癌患者预后的 作用	黄希, 张淑怡, 孔凤瑶, 梁晓玲, 詹国华, 张杰, 向邦德	7
RPS4X 在肺腺癌患者中的表达情况及临床意义	陈广靖, 葛孝忠, 奚宽平, 费书文, 潘春峰, 朱青松	13
FPR 对Ⅲ期结直肠癌根治术后患者预后预测的价值研究	韩晓帆, 段降龙, 刘思达, 张金, 秦豪原, 陈波朋	19
纤维蛋白原与前白蛋白比率及 PG I /PG II 预测胃癌患者长期预 后价值	陈黎霞, 郑毅, 沈丽磊	25
系统性淋巴结清扫对子宫内膜癌患者预后的影响	郭欢欢, 王亚萍, 田贊, 张宏建, 于珂欣, 李红雨	30
艾立布林治疗晚期乳腺癌的临床疗效分析	魏玲, 王燕, 王培, 陈志敏, 王群, 魏卫	36
食管胃交界处肿瘤纵隔淋巴结转移发生率的 Meta 分析	罗艺, 段新春, 刘春全, 秦齐, 王沛豪, 崔永	40
CEMIP 基因在人恶性肿瘤中表达的泛癌分析	束小峰, 周艳丽	47

肝癌骨转移瘤应用单次放疗与多次放疗对癌痛、并发症及生活质量的影响	鲁世慧,王礼学,童金龙,杜傲宇	55
光谱 CT 联合 MRI 检查在结直肠癌 T 分期诊断中的价值	瞿俊晨,俞铖,何宋兵	60
脑室肿瘤术后并发孤立性颞角的因素分析及治疗策略	骆慧,林超,孙毅,曹纹平,李瑞	66
鼻咽癌组织中血管内皮生长因子及受体、趋化因子配体 10 表达与其复发转移的关系分析	陈梅林,林栓全,韦霞琳,梁丹,余敬福,霍华俊	71
人乳头瘤病毒感染对乳腺癌患者 p53、bcl-2 和 c-erbB-2 表达及预后的影响	李娟,王建成,陈小红	76

综 述

ESR1 外显子的激活突变与激素受体阳性乳腺癌细胞耐药的相关性	李承真,李文涛	80
胰腺癌免疫治疗的应用现状与展望	徐冬,杨飞,夏存冰	85
胰腺囊性肿瘤的诊治研究进展	仕诗杭,朱红,廖伟然,李婧,秦浩然,唐灿	92
KRAS G12C 抑制剂及联合表皮生长因子受体抑制剂治疗晚期结直肠癌研究进展	钟婕,孙子建,曹月鹏,李晟,杨柳,鲍军	98
《中国肿瘤外科杂志》第四届编委会名单		59

如有印刷质量问题,可向本刊编辑部联系调换

责任编辑:钦嫣

CHINESE JOURNAL OF SURGICAL ONCOLOGY

Bimonthly Established in February 2009 Volume 15, Number 1 February 20, 2023

Responsible Institution

National Health Commission of
the People's Republic of China

Sponsor

Chinses Medical Doctor Association
Jiangsu Institute of Medical Information
Jiangsu Cancer Hospital

Editor-in-Chief

TANG Jinhai(唐金海)
ZENG Qingqi(曾庆琪)

Editing

Editorial Department of Chinese
Journal of Surgical Oncology
129 Hanzhong Road, Nanjing 210029
Tel: (025) 84706094
Email: zgzlwkzz@ jssmu.edu.cn
http://www.zgzlwkzz.com

Printing

Jiangsu Geologic Surveying and
Mapping Institute

Overseas Distributor

China International Book
Trading Corporation
(P.O.Box399, Beijing, China)
Code No. SM90

CSSN

ISSN 1674-4136
CN 32-1795/R

Copyright 2023 by Chinese Medical
Doctor Association, Jiangsu Institute of
Medical Information, Jiangsu Cancer
Hospital

CONTENTS IN BRIEF

- Predictive value of lymphocyte to monocyte ratio to the efficacy of neoadjuvant chemotherapy in breast cancer
..... XU Weilin, ZHOU Shu, TANG Jinhai, et al. 1
- Effect of postoperative prophylactic transcatheter arterial chemoembolization on prognosis of patients with CK19 positive hepatocellular carcinoma
..... HUANG Xi, ZHANG Shuyi, KONG Fengyao, et al. 7
- Expression and clinical significance of RPS4X in patients with lung adenocarcinoma
..... CHEN Guangjing, GE Xiaozhong, XI Kuanping, et al. 13
- Prognostic value of preoperative fibrinogen to prealbumin ratio in patients with stage III radical colorectal cancer
..... HAN Xiaofan, DUAN Xianglong, LIU Sida, et al. 19
- Prognostic value of fibrinogen prealbumin ratio combined with PG I / PG II in gastric cancer patients
..... CHEN Lixia, ZHENG Yi, SHEN Lilei. 25
- Effect of systematic lymph node dissection on prognosis of endometrial carcinoma
..... GUO Huanhuan, WANG Yaping, TIAN Yun, et al. 30
- Clinical efficacy of Eribulin in the treatment of advanced breast cancer
..... WEI Ling, WANG Yan, WANG Pei, et al. 36

Incidence of mediastinal lymph node metastasis in neoplasms at the esophagogastric junction: A Meta-analysis	...	
..... LUO Yi, DUAN Xinchun, LIU Chunquan, et al.	40
A Pan-cancer analysis of CEMIP in human tumors SHU Xiaofeng, ZHOU Yanli.	47
Comparison of cancer pain, complications and life quality in liver cancer patients with bone metastases by different radiotherapy strategy LU Shihui, WANG Lixue, TONG Jinlong, et al.	55
Clinical application of spectral CT combined with MRI in preoperative staging diagnosis of colorectal cancer QU Junchen, YU Cheng, HE Songbing .	60
Factor analysis and treatment strategy of entrapped temporal horn after resection of lateral ventricle tumor LUO Hui, LIN Chao, SUN Yi, et al.	66
Relationship between the expression of vascular endothelial growth factor, receptor and chemokine 10 in nasopharyngeal carcinoma and its recurrence and metastasis CHEN Meilin, LIN Shuanquan, WEI Xialin, et al.	71
Effects of HPV infection on p53, bcl-2 and c-erbB-2 expression and prognosis of breast cancer patients LI Juan, WANG Jiancheng, CHEN Xiaohong.	76
Correlation between activation mutations in ESR1 exons and endocrine resistance in hormone receptor-positive breast cancer cells LI Chengzhen, LI Wentao.	80
Currentstate and future perspectives of immunotherapy in pancreatic cancer XU Dong, YANG Fei, XIA Cunbing.	85
Research progress in diagnosis and management of pancreatic cystic neoplasms SHI Shihang, ZHU Hong, LIAO Weiran, et al.	92
Research progress on KRAS G12C inhibitors and combined therapy with epidermal growth factor receptor inhibitors in the treatment of advanced colorectal cancer ZHONG Jie, SUN Zijian, CAO Yuepeng, et al.	98